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Jedini hotel u opštini Gadžin Han ne radi skoro godinu dana 

Gerontologija spas za Trem 
Hotel je morao da bude
zatvoren jer je godinama
beležio gubitke, ističu pre−
dstavnici firme  

Biljana Ljubisavljević 

Vranje 
Narednog meseca navršiće se punih
godinu dana otkada je zatvoren je−
dini hotel na području opštine
Gadžin Han – hotel „Trem“ u Do−
njem Dušniku. Meštani ovog kraja
smatraju da nema nade da će vrata
„Trema“ ikada više ponovo biti
otvorena, a krivca za neslavan kraj
objekta koji je izgrađen još dvade−
setih godina prošlog veka vide u
državi i neuspeloj privatizaciji. Na−
ime, društvo za turizam i ugostitelj−
stvo „Trem“ iz Niša u čijem sasta−
vu su i istoimeni hotel u Donjem
Dušniku i hotel „Niš“ u Čanju, pri−
vatizovano je 2008, a već novemb−
ra naredne godine hotel u Dušniku
je zatvoren. U predstavništvu firme
„Trem“ u Nišu međutim, ističu da
je objekat u Donjem Dušniku mo−
rao da bude zatvoren jer je kon−
stantno pravio gubitke, ali da ga no−
vi vlasnici nisu zauvek otpisali.
„Većinski vlasnik firme 'Trem',
beogradska firma NCA, bio je pri−
moran da hotel zatvori jer je pos−
lednjih 10 godina taj objekat bele−
žio gubitke. U godini pre zatvaranja
minus je iznosio šest miliona dina−
ra, dok je prihod bio manji od mi−
lion i po. Ranije su gubici ovog ho−
tela pokrivani prihodima koje je do−
nosio hotel u Čanju, ali to više nije
moguće. Novi vlasnik je obezbedio

čuvara za objekat u Dušniku, tako
da će zgrada biti sačuvana, a raz−
mišlja se i o njegovom ponovnom
otvaranju, ali ne kao hotela, već kao
gerontološkog centra“, rekao je di−
rektor predstavništva firme „Trem“
u Nišu Vladislav Radulović. 

Prema Radulovićevim rečima,
firma NCA radi na studiji izvodlji−
vosti koja će pokazati da li će hotel
„Trem“ moći da funkcioniše kao
centar za boravak starih lica. On
ističe da je put do realizacije ove
ideje dug, a da li će se ostvariti neće

zavisiti samo od vlasnika objekta
već i od mnogih drugih faktora i
ustanova, kao što su opština i Cen−
tar za socijalni rad. 

U zgradi u kojoj se nalazi hotel
„Trem“ gotovo pola veka bila je
smeštena opštinska bolnica, a kra−
jem sedamdesetih objekat je re−
konstruisan i pretvoren u hotel sa
32 sobe i devedeset ležajeva. Ve−
liki broj sindikalnih organizacija
iz Niša izdvojao je novac za re−
konstrukciju, tako da je hotel go−
dinama služio kao mesto za bes−
platan odmor i rekreaciju radnika,
da bi potom 12 godina bio utočište
izbeglica iz republika bivše Jugo−
slavije. Nakon njihovog iseljenja,
hotel je kompletno renoviran, ali
je ubrzo nakon toga zatvoren.
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Na Zlatiboru počela izgradnja sistema za veštačko osnežavanje 

Skijanje čitave sezone na Torniku
Momčilo Karan 

Beograd 
Skijaši će uskoro moći da skijaju
na Zlatiboru čak i ako ne bude do−
voljno snega, zahvaljujući veš−
tačkom osnežavanju. Na kom−
pleksu površine 12,3 hektara, gde
se nalaze četiri ski staze, savreme−
na šestoseda žičara, „tubing“ i dva
ski−lifta tipa „sidro“, preduzeće
Skijališta Srbije počelo je gradnju
sistema za veštačko osnežavanje,
uz pomoć kog će Tornik tokom
cele zime biti dostupan skijašima.
Očekuje se da će veštački sneg

obezbediti veći broj skijaša u se−
zoni i povećati prihode ovog turi−
stičkog centra. 

Na izgradnji sistema za veš−
tačko osnežavanje radiće austrij−
ska kompanija „Sufag“, a veštački
sneg će pokrivati sve četiri staze
Zmajevac, Tornik, Ribnica i Čigo−
ta, kao i vezne ski−puteve i ski−po−
ligon. Dužina instalacija veš−
tačkog snega iznosi pet kilometa−
ra, dok čitav sistem obuhvata pet
fiksnih topova, 12 mobilnih topo−
va i 16 lansera. Sve staze mogu da
se pokriju snegom debljine 30
centimetara za 100 sati. Voda za

proizvodnju veštačkog snega će
biti dovedena iz obližnjeg jezera
Ribnica, a taj projekat se finansira
iz sredstava NIP i realizuje ga
preduzeće „Srbija vode“.

„Ljubiteljima i posetiocima pla−
nine Zlatibor je često nedostajao
sneg za skijanje i to je ono što je
odvlačilo skijaše od ove prelepe
planine. Sada gosti mogu da ima−
ju potpuni ugođaj na svom zimo−
vanju, a mnogima će Zlatibor biti
idealna destinacija za ski−vikend
tokom predstojeće zime. Dosa−
dašnja iskustva sa Kopaonika na−
goveštavaju da će sezona na Tor−

niku trajati bar četiri meseca u to−
ku kojih će skijaši imati sigurno i
kvalitetno skijanje“, izjavila je
Mira Vujičić, pomoćnica general−
nog direktora za komercijalne po−
slove JP Skijališta Srbije. Proiz−
vodnja veštačkog snega može
početi onog trenutka kada se tem−
peratura vazduha spusti na bar tri
stepena ispod nule. JP Skijališta
Srbije objavilo je zvanične cene
ski−karata za nastupajuću sezonu,
tako da će skijaši na Zlatiboru
moći da skijaju u jeku sezone uz
šestodnevni ski−pas po ceni od
5.650 dinara.

Otvoren Point centar
u Kaluđerici 
Beograd
Svečanim presecanjem vrpce juče
je otvoren Point centar u Ka−
luđerici. Čast da preseče vrpcu i
proglasi centar otvorenim pripala
je Snežani Majstorović, pobednici
mnogih takmičenja u sinhronom
plivanju. Snežana ima 14 godina,
učestvovala je na brojnim tak−
mičenjima u zemlji i inostranstvu
i do sada je osvojila 58 medalja. 

Međutim, ove godine nije mo−
gla da ode na svetsko prvenstvo
zbog nedostatka materijalnih sred−
stava. Menadžment kompanije Im−
moPoint je prepoznao njen talenat
i putovanje na sledeće međunarod−
no takmičenje će joj biti omo−
gućeno. Okupljenima se obratio
Aleksandar Antić, predsednik
Skupštine grada, ukazujući na
značaj ove investicije, budući da to
znači otvaranje 200 novih radnih
mesta. Posebno je istakao da sta−
novnici Kaluđerice nisu ovako
uredili ovo naselje zato što su žele−
li, već zato što su bili primorani da
na taj način reše svoje stambeno
pitanje. Goran Pekarski, predsed−
nik Skupštine opštine Grocka, za−
hvalio je na donaciji u vidu posta−
vljanja video−nadzora u parku koji
je postao nebezbedan za decu.

Svečanom otvaranju su prisu−
stvovale mnoge ličnosti iz javnog
života. Za vođenje programa je
bila zadužena Minja Miletić, a
zvanice su uživale u interpretaci−
ji kvarteta Wonder String. Centar
je bio specijalno dekorisan, a
čitava atmosfera je podsećala na
gradski trg zbog velikog broja iz−
vođača koji su animirali posetio−
ce: žongleri Muka i Bruka,
mađioničar, statue, pantomi−
mičar, čovek na štulama, dame u
balskim haljinama... 

Za najmlađe su organizovane
brojne radionice u kojima su mo−
gli da pokažu svoje umeće, a iz−
vedena je i pozorišna predstava
Bajka u bajci. Posebno su se ra−
dovali kada su im animatori iscr−
tavali lica specijalnim bojama
transformišući ih tako u njihove
omiljene junake. 

Ponudu centra čine Roda su−
permarket, Fitex, Ofy Toys,
Brankodex, Atrattivo, Diopta,
Tehnomarket, Galerija satova i
nakita Berić, Alter obuća, AnMa−
ri venčanice, Menda, Štampa si−
stem, Delizia, Telenor, VIP, So−
ciete Generale banka, cafe Marti−
ni, VIP menjačnica, Opi salon le−
pote, Primax apoteka i drugo.

Više od 4.400
udruženja 
Agencija za privredne registre
(APR) saopštila je juče da je za
godinu dana rada u Registar udru−
ženja i Registar stranih udruženja
upisano 4.399 domaćih i 52 pred−
stavništva stranih udruženja. U sa−
opštenju se precizira da je od 22.
oktobra prošle godine, od rade ta
dva registra, upisano 2.162 nova
udruženja, dok je 2.237 postojećih
udruženja svoja dokumenta uskla−
dilo sa Zakonom o udruženjima. 
APR navodi da će iz evidencije bi−
ti brisana udruženja koja se do 22.
aprila 2011. godine ne usklade s
novim Zakonom o udruženjima i
koja se ne upišu u elektronske re−
gistre APR. Zakon u udruženjima
preneo je registraciju svih organi−
zacija civilnog društva objedinjeno
na jednom mesto u APR, čime je
omogućen transparentan pristup
podacima o tim organizacijama.

Objekat godinama služio kao mesto za besplatan odmor i rekreaciju radnika
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Nikola Tesla spasava 
Konstantina Velikog
Niš 
Generalni direktor aerodroma
„Nikola Tesla“ Velimir Radosa−
vljević potvrdio je da će ovo
preduzeće narednih dana poklo−
niti niškom aerodromu „Kon−
stantin Veliki“ sto miliona dina−
ra. „Tako sprovodimo preporuku
Vlade Republike Srbije, čiji je
cilj ostvarivanje strateškog inte−
resa države i građana, da Niš po−
stane veliko infrastrukturno čvo−
rište na jugu Srbije. Drago nam
je da možemo da učestvujemo u
projektu snaženja niškog aero−
droma, izjavio je direktor aero−
droma „Nikola Tesla“. 

Radosavljević je istakao da će
beogradski aerodrom odmah us−
tupiti niškom i četiri „vučna vo−
za“ za čišćenje snega, koji se ko−

riste za zimsko održavanje polet−
no−sletne staze i manevarskih po−
vršina. On je takođe rekao da će
vozovi biti ustupljeni kako bi ae−
rodrom „Konstantin Veliki“
uštedeo značajna novčana sred−
stva, pošto je do sada morao da
plaća iznajmljivanje. 

Direktor JP „Aerodrom Niš“
Dragan Bugarinović je krajem
prošle nedelje, najavljujući po−
moć beogradskog aerodroma, iz−
javio da će taj novac omogućiti
pokriće zaostalih dugova i nor−
malno funcionisanje niške va−
zdušne luka. 

Dugovanja JP „Aerodrom Niš”
dostigla su ove godine devedeset
miliona dinara, dok je račun fir−
me blokiran iznosom od trideset
miliona dinara. B. Lj.

PREGLED
Privredni

Opština sprema pomoć
U opštini Gadžin Han ističu da su i te kako zainteresovani da objekat u
Donjem Dušniku ponovo bude otvoren, te da će podržati sve one koji
imaju nameru da to urade na bilo koji način. „Opština bi imala najveću
korist kada bi hotel ostao i dalje hotel, jer je razvoj seoskog turizma jedan
od opštinskih prioriteta. Međutim, opština će pomoći, koliko je to u nje−
noj nadležnosti, da u tom objektu bude otvoren gerontološki centar, jer je
i to bolje nego da objekat bude zatvoren i prepušten zubu vremena“, izja−
vio je pomoćnik predsednika opštine Gadžin Han Stanoje Stojanović. 

Kompanija za reciklažu ambalaže preradila 22 miliona boca 

Proces Grinteka zaokružen 
Beograd 
U Srbiji se za potrebe proizvođača
vode, alkoholnih i bezalkoholnih
pića godišnje proizvede ili uveze
oko 55.000 tona PET ambalaže, a
najveći broj njih nakon upotrebe
završi na deponijama, gde čini pri−
bližno devet odsto otpada po svo−
joj težini, a oko 32 odsto po svojoj
zapremini. Iako se zna da se PET
boce u prirodi razgrađuju nekoli−
ko stotina godina i da predstavlja−
ju velikog zagađivača prirodne
sredine, u Srbiji sistem sakuplja−
nja otpada još uvek nije dovoljno
razvijen.

Iz tog razloga, jedna od prvih
kompanija za reciklažu PET am−
balaže u Srbiji, „Grintek“ (Green−
tech) iz Novog Sada, koja ove go−
dine slavi pet godina postojanja,

umesto 600 tona PET boca me−
sečno, što je kapacitet fabrike u
Mladenovu, reciklira 300 tona
ambalažnog otpada mesečno. Od
bačenih plastičnih boca mleve−
njem se dobija nova sirovina PET
flex, od koje se daljom preradom
dobija poliestersko vlakno čija je
upotreba u tekstilnoj, automobil−
skoj i građevinskoj industriji vrlo
rasprostranjena, kao i poliesterska
traka koja se zbog svojih izuzetnih
tehničkih karakteristika koristi za
vezivanje i osiguranje različitih
pakovanja. Grupacija „Grintek“,
koja posluje u nekoliko zemalja
jugoistočne Evrope, zaokružuje
ceo proces sakupljanja, reciklaže i
finalne proizvodnje i lider je u
oblasti reciklaže u ovom delu
Evrope, saopšteno je. Fabrika u

Srbiji zapošljava 40 radnika, a za
pet godina postojanja reciklirala je
10.000 tona PET ambalaže, odno−
sno 22 miliona PET boca.

Nakon uspešne promocije na
ovogodišnjem 7. međunarodnom
sajmu zaštite životne sredine
„Ekofer“, održanom sredinom ok−
tobra u Beogradu, „Grintek“, kao
najveća kompanija za reciklažu
PET ambalaže u Srbiji, najavljuje
intenzivniji angažman na edukaci−
ji i informisanju građana o znača−
ju primarne selekcije otpada i reci−
klaže plastične ambalaže u zaštiti
životne sredine. Ne treba zabora−
viti da je i pored sistema za reci−
klažu koje u partnerstvu razvijaju
javni i biznis sektor, sudbina sva−
ke PET boce ipak u rukama
građana, navodi se u saopštenju. 

MFC Mikrokomerc 
na sajmu DMS Ekspo 
Beograd 
Na sajmu DMS Ekspo u Štutgartu,
koji se održava, od 26. do 28. ok−
tobra 2010. pored  220 izlagača,
među kojima su globalni igrači,
kao što su IBM, SAP, Canon, Iris,
Kodak po prvi put ove godine, i
uopšte od nastanka ovog sajma,
pojavljuje se predstavnik iz Repu−
blike Srbije kompanija MFC Mi−
krokomerc iz Beograda.

MFC Mikrokomerc će izložiti
svoj sistem za upravljanje doku−
mentima Spider.NET, rešenje
koje osim elektronskog arhivira−
nja po standardima važećim u
svetu, a posebno u zemljama
Evropske unije, podrazumeva i
upravljanje dokumentima u okvi−
ru poslovnih procesa, e−govern−
ment servise i alate za racionali−
zaciju poslovnih procesa, i koji
ujedno predstavlja rezultat dva−
desetogodišnjeg iskustva i rada
na rešavanju problema iz oblasti
arhiviranja i upravljanja doku−
mentacijom. Zainteresovanim
posetiocima i potencijalnim po−

slovnim partnerima demonstri−
raće svoj softverski sistem, upo−
znati sa svim mogućnostima koje
on pruža i s razlogom pokazati
da naše kompanije ne zaostaju za
evropskim standardima.

U isto vreme će kao učesnik
konferencije eTalk prvi napraviti
korake ka realizaciji jedne od te−
ma konferencije „Podsticaj izvoza
domaćim kompanija s domaćim
proizvodom”.

Danas DMS Ekspo spada u vo−
deći Evropski sajam specijalozo−
van za sajam digitalnih informaci−
ja i upravljanja dokumentima.
Ove godine DMS Ekspo će imati
dvostruki čin gde će se spojiti dva
velika sajma DMS Ekspo i IT Bi−
znis. Kombinacija ova dva sajma
će postati najvažnije mesto susre−
ta IT industrije. 

Prvi DMS Ekspo održan je u
Štutgartu 1995. sa nešto manje od
70 izlagača koji su pokazali svoje
proizvode i usluge iz oblasti elek−
tronskog arhiviranja, snimanja i
upravljanja dokumentima. R. R. 


